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Pani 

BOŻENA KACZMAREK  

Radna Rady Miejskiej   

w Koszalinie  

 

Odpowiadając na Pani zapytanie zgłoszone na sesji Rady Miejskiej w dniu 18 czerwca 2020 r. 

w sprawie osób z zaburzeniami psychicznymi lub niedostosowanymi do życia w większej społeczności 

oraz pożaru który miał miejsce w budynku przy ul.  Starzyńskiego w Koszalinie informuję:  

 

W zasobach mieszkaniowych administrowanych przez Zarząd Budynków Mieszkalnych  

w Koszalinie mieszkają osoby z zaburzeniami psychicznymi lub niedostosowanymi do życia 

w większej społeczności. Często są to osoby, które zakłócają mir domowy i naruszają zasady współżycia 

społecznego.   

W takich przypadkach Zarząd Budynków Mieszkalnych upomina lokatora o konieczności 

dostosowania się  do regulaminu porządku domowego w danej nieruchomości. W przypadkach 

trudniejszych, gdy osoba z zaburzeniami psychicznymi zagraża bezpieczeństwu pozostałych 

mieszkańców sprawa kierowana jest do Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie z wnioskiem o objęcie jej 

opieką. 

Jednocześnie informuję Panią Radną, że pożary, które miały miejsce w ostatnim czasie 

w budynkach wielorodzinnych na terenie Miasta to zdarzenia losowe, które mogą dotknąć osoby 

niezależnie od wieku i stanu zdrowia. Problem starzejącego się społeczeństwa pojawia się w skali całego 

kraju. W 100-tysięcznym Koszalinie 30 tys. mieszkańców to seniorzy. Wsparciem Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Koszalinie objętych jest na chwilę obecną 613 osób. Nie można jednoznacznie 

stwierdzić, że pożary które miały miejsce były spowodowane zaburzeniami psychicznymi bądź 

niedostosowaniem się  mieszkańców do życia w społeczności. Osoba w pełni zdolna do czynności 

prawnych nie może zostać pozbawiona prawa do podejmowania samodzielnych decyzji o miejscu 

zamieszkania.   

Na chwilę obecną nie jest znany mi jako Prezydentowi Miasta wynik postępowania 

prokuratorskiego w sprawie ustalenia przyczyny pożaru oraz wskazania osób odpowiedzialnych za jego 

wzniecenie.    

Przypadki te są w dalszym ciągu badane przez Policję i Prokuraturę. Po zakończeniu tych prac 

będziemy mieli więcej danych, by poznać przyczyny dramatów, które się w Koszalinie rozgrały. Wtedy 

będą podstawy do rzetelnej dyskusji o szansach na ograniczenie takich wydarzeń w przyszłości.  

Znając zaangażowanie Pani Radnej w życie Miasta, a także jej bogate doświadczenie, wydaje się 

Pani Radna idealną osobą do zainicjowania dyskusji na ten temat. Dyskurs ten może pozwolić znaleźć 

nowe drogi rozwiązania tego problemu. Miasto z pewnością się w niego włączy. 

 

 

Prezydent Miasta 

  Piotr Jedliński  

 


